

REPORTS TO THE HOUSE

THURSDAY, May 28, 1970

The Standing Committee on Procedure and Organization has the honour to present its

FIRST REPORT

Pursuant to its Order of Reference of Wednesday, February 18, 1970, your Committee has considered the following votes listed in the Estimates for the fiscal year ending March 31, 1971:

Vote 1 relating to the Senate;

Vote 5 relating to the House of Commons; and

Vote 10 relating to the Library of Parliament.

Your Committee commends them to the House.

Your Committee would like to make the following recommendations:

With the exception of a short period of time after the burning of the Centre Block in 1916, a large part of the staff of the House of Commons has been moved off Parliament Hill to more spacious quarters for the first time since Confederation. The staff in the Committee sector has been moved to a new building at the corners of Slater and O'Connor streets, as a result of a recommendation made by your Committee in the First Session of this Parliament. At that time, Your Committee felt that any move off Parliament Hill could only be a short term solution and recommended that the Government consider constructing a special conference and committee building as part of the Parliament Hill complex. Your Committee is still of this view and would restate and reiterate its recommendation that the Government consider building, on a priority basis, a new Committee and related services building as part of the Parliament Hill complex.

RAPPORT À LA CHAMBRE

Le JEUDI 28 mai 1970

Le Comité permanent de la procédure et de l'organisation a l'honneur de présenter son

PREMIER RAPPORT

Conformément à l'ordre de renvoi du mercredi 18 février 1970, le Comité a étudié les crédits suivants inscrits au Budget des dépenses pour l'année se terminant le 31 mars 1971.

Le crédit n° 1 relatif au Sénat;

Le crédit n° 5 relatif à la Chambre des communes; et

Le crédit n° 10 relatif à la Bibliothèque du Parlement.

Le Comité les recommande à l'approbation de la Chambre.

Le Comité désire faire les recommandations suivantes:

Pour la première fois depuis la Confédération, sauf pendant la courte période qui a suivi l'incendie de l'Édifice du Centre en 1916, une grande partie du personnel de la Chambre des communes a été déplacée de la Colline du Parlement à des locaux plus spacieux. Le personnel du secteur des comités a déménagé dans un nouvel édifice à l'intersection des rues Slater et O'Connor, à la suite d'une recommandation faite par le Comité lors de la première session de la présente législature. A cette époque, le Comité était d'avis que tout déplacement de la Colline parlementaire ne pouvait être qu'une solution à court terme et recommandait que le gouvernement étudie la possibilité de construire un édifice spécial pour les conférences et les comités qui ferait partie du grand ensemble de la Colline parlementaire. Le Comité est toujours de cet avis et est prêt à l'exposer de nouveau, et à réitérer sa recommandation que le gouvernement étudie la possibilité de construire, en priorité, un nouvel édifice pour les comités et les services s'y rapportant qui ferait partie du grand ensemble de la colline parlementaire.